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§202: Motion från Vänsterpartiet (V) - 
Solcellsutveckling i Gävle 
Dnr 20KS285 

Beslut  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att anse motionen som besvarad. 

Ärendebeskrivning 
Vid Kommunfullmäktiges sammanträde den 2020-06-15, §27, väckte Tord 
Fredriksen (V) och Seppo Laine (V) rubricerad motion. Yttranden över motionen 
har inkommit från Gävle Energi och Gavlefastigheter. 
 
I motionen föreslås att Gävle Energi AB ska ta ledningen för att installera solceller 
för elproduktion på varje tillgängligt tak på kommunens byggnader. 
 
För att framgångsrikt klara omställningen till ett samhälle oberoende av fossil 
energi behöver mer lokal fossilfri energi produceras. När nyttjandet av fossil energi 
fasas ut så kommer därför användningen av andra energislag att öka. Solenergi är 
en av flera lösningar för att bidra till en klimatsmart energianvändning och 
samtidigt nyttja befintliga takytor på kommunala byggnader. I det nyligen antagna 
Miljöstrategiska programmet 2.0 är en målsättning att av Gävle kommunkoncerns 
elanvändning 2035 ska minst 10% produceras från solceller. 
 
Gävle Energi beskriver i sitt yttrande att nuvarande ägardirektiv tillsammans med 
mål i det Miljöstrategiska programmet ger ett ramverk för investeringar i solceller 
på lämpliga tak för fastighetsägare. Både Gavlefastigheter och Gävle Energi 
beskriver i sina yttranden att alla tak på kommunala fastigheter inte passar för 
investering i solceller. Det som är avgörande är till exempel taklutning, husets 
placering och skuggning. En annan aspekt är att på större fastigheter behöver 
egenanvändningen av el vara relativt hög. 
 
För att på affärsmässig grund ta fram och installera solceller på de ytor i 
kommunen som har bäst förutsättningar har Gävle Energi och Gavlefastigheter 
tillsammans arbetat fram ett så kallat PPA-koncept (Power-Purchase Agreement) 
som innebär att Gävle Energi tar investeringskostnaden och kunden i form av 
Gavlefastigheter betalar sedan ett beräknat pris för producerad el. 
Samverkansavtalet för detta har sedan yttrandena inkom inte bara färdigställts 
utan har också börjat implementerats för en rad fastigheter. Några exempel är 
Konserthuset, Hemlingborgs skola, Brynässkolan och Bergby centralskola. 
 
Sammanfattningsvis är bedömningen att det befintliga arbetet för att öka andelen 
solceller på kommunala fastigheter redan bedrivs i den riktning som motionen 
föreslår. 
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Yrkanden 
Marita Johansson (V) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut, dels ordförandens 
förslag om att anse motionen besvarad och dels Marita Johanssons (V) förslag om 
bifall till motionen. Hon ställer förlagen mot varandra och finner att 
Kommunstyrelsen beslutar enligt ordförandens förslag. 

Reservation 
Marita Johansson (V) reserverar sig mot beslutet. 

Beslutsunderlag 

 Utlåtande över motion - Motion (V) Solcellsutveckling i Gävle, dnr 20KS285-8 

 Protokollsutdrag styrelsemöte  2020-09-11 §3732 från Gävle Energi AB - Svar 
på motion (V) Soclcellsutveckling i Gävle, dnr 20KS285-6 

 Yttrande från Gävle Energi AB gällande motion (V) - Solcellsutveckling i Gävle, 
dnr 20KS285-7 

 Svar från Gavlefastigheter på motion Solcellsutveckling i Gävle kommun, dnr 
20KS285-5 

 Motion från Vänsterpartiet (V) - Solcellsutveckling i Gävle, dnr 20KS285-2 


	40b94e8c-b272-49e5-88aa-f7251d2eda86
	§202: Motion från Vänsterpartiet (V) - Solcellsutveckling i Gävle
	Beslut
	Ärendebeskrivning
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservation
	Beslutsunderlag



